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Sel nädalal peamiselt õpetajate 
hoiatusstreigi kommenteerimisega 
ametis olnud peaminister Kaja Kal-
las tegi parlamendis ka kaks tähen-
duslikku avaldust Ida-Virumaa koh-
ta. 

Kui keskerakondlasest riigikogu lii-
ge Aleksei Jevgrafov küsis, mis sõ-

numid on valitsusel Jõhvi ja Narva 
vahelise maanteelõigu kohta, mida 
on ju ammu peetud ohtlikuks ja mil-
le riik juba aastate eest lubas nelja-
realiseks ehitada, siis peaminister 
ütles, et see pole enam aktuaalne. 
Et kui kunagi olidki seal mingid ava-
riid, siis praegu on valitsusel suurem 

mure hoopis Tallinna-Pärnu maan-
teega. 

Sama joont jätkas Kallas, kui teine 
parlamendi liige Arvo Aller EKREst 
küsis, mis saab kolme kuu pärast, 
kui Venemaa paneb Ivangorodi piiri-
punkti transiitliiklusele kinni. 

"Minu jaoks on küsimus, miks 

need Narva inimesed peavad käima 
seal Venemaal. Minu meelest on 
see suurepärane, et Venemaa selle 
kinni paneb. Ei pea käima seal Ve-
nemaal, tõesti." Tõesti, miks nad 
käivad seal Venemaal? Peaminister 
võiks näiteks seda küsida... oma 
abikaasalt.

NÄDALA KUJU – Kaja Kallas
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Hiljuti Voka piirkon-
nas nähtud hundid on ko-
halikes elanikes teki-
tanud ärevust, jahime-
hed rahustavad, et era-
kordselt palju hallivati-
mehi meil siiski pole. 

KÜLLI KRIIS 
kylli@pohjarannik.ee

Nädal tagasi postitati sotsiaal-
meediasse video Voka ja Toila 
vahel liikunud hundist. Autor 
märkis, et nägi samal päeval 
koguni kahte hunti ning soovi-
tas sealtkandi elanikel oma 
õueloomi hoida. 

Ida-Virumaal murdsid hun-
did koduloomi viimati 2020. 
aastal.

Mujal Eestis on tänavu 
murdmiste arv viimase aasta-
kümne rekordini jõudnud: seni 
on keskkonnaamet registreeri-
nud 301 hundirünnakut kari- ja 
koduloomadele, kõige rohkem 
Rapla- (51), Harju- (49) ja Vil-
jandimaal (40). Kokku on hun-
did murdnud 1110 ja vigasta-
nud 257 lammast. 

Ida-Virus on palju metsa 
ja vähe lambaid

Ida-Viru jahimeeste seltsi 
tegevjuht Marko Vinni ei ar-
va, et meie maakonnas oleks 
hunte märgatavalt vähem kui 
mujal. Küll aga on siin suured 
metsamassiivid ning vähem 
põllumajandust ja lambakas-
vatajaid. 

"Sügisel, kui hundid hak-
kavad kutsikaid välja õpeta-
ma, võib murdmisi tulla. Koer-
te murdmine, millest tänavu 

Eestis samuti palju räägitakse, 
on üksikute huntide probleem, 
sest neil on saaki raskem kät-
te saada. Meil pole ka koera-
murdmistest ammu kuulda ol-
nud."

Vinni sõnul on huntide küt-
timine ka murdmiste enneta-
mine. Lisaks sellele ennetus-
tööle, mida koduloomade oma-
nikud ise nende kaitseks pea-
vad tegema: lammastele kor-
ralikud aiad ja koerad ööseks 
õuest ära. 

Ida-Virumaale anti sel aas-
tal seitse hundiluba, lisaks viis 
Viru ohjamisalale, mida meie 
jahimehed jagavad Lääne-Vi-
ru omadega. 

"Normaalne arv," loodab 
Vinni, et lumevaene talv ja-
himehi hätta ei jäta. Kui lu-
mi maha tuleb, saab ka Vokas 
nähtud huntidega asi selgeks, 
lubas ta. 

Pesakondade arv ületab 
kokku lepitud piiri

"Eestis läheb hundil väga 
hästi," ütles keskkonnaameti 
peadirektori asetäitja elusloo-
duse valdkonnas Leelo Kukk, et 
praegu on meie metsades hin-
nanguliselt 34 hundikutsikate-
ga pesakonda. Seda on rohkem 
kui eelnenud kümnel aastal. 

Suurkiskjate ohjamiskavas 
on kokku lepitud, et pesakon-
di peab olema 20-30 ning väl-
tida tuleb kiskjakahjude suu-
renemist. 

"Tänavune aasta näitab, et 
pesakondade arvu tõus üle 
kokku lepitud piiride on kah-
justusi oluliselt kasvatanud," 
põhjendas Kukk selle aasta 
suuremat küttimismahtu. 

Ida-Virumaal oli eelmisel 
aastal ainult üks hundipesa-

kond, praegu on teada kaks, 
lisaks on üks tekkinud Jõge-
vamaa piiri äärde ning hunti-
de laia liikumispiirkonda ar-
vestades jõuavad nad ka meie 
maakonda. 

"Kekkonnaagentuuris, kel-
le kogutud andmete ja soovi-
tuste põhjal keskkonnaamet 
küttimislubade arvu otsustab, 
tegeleb selle valdkonnaga ai-
nult kaks inimest," peab Marko 
Vinni paratamatuks, et mõnigi 
pesakond võib kahe silma va-
hele jääda. "Oktoobris jäi Ko-
sel üks hundikutsikas auto al-

Voka kandis liiguvad hundid, jahimehed 
soovitavad koerad ööseks tuppa viia

Kui huntide arvukus ületab nn sotsiaalse taluvuse piiri, peavad jahimehed seda mõistlikult ohjama. PIXABAY

la, järelikult peab seal kusagil 
ka kari olema, ent seda pesa-
konda kirjas ei ole."

Eesti ei sobi Brüsseli 
jahindusraamidesse

Hundijahi algus lükkus sel 
aastal tavapärasest nädala võr-
ra edasi. 

"Viimastel aastatel on asi 
keerulisemaks läinud, tuleb 
hästi paljude huvigruppide-
ga läbi rääkida ja see võtab 
rohkem aega," põhjendas se-
da Eesti jahimeeste seltsi te-
gevjuht Tõnis Korts. 

Keskkonnaamet ja MTÜ 
Eesti Suurkiskjad on mitu aas-
tat kohtus vaielnud, kui palju 
tohiks Eestis hunte küttida. 

Tänavu oktoobris palus rii-
gikohtu kolleegium Euroopa 
Kohtult seisukohta, kas hunti-
de küttimise mahu määramisel 
peaks lähtuma nende arvust ja 
seisundist ainult Eestis, Balti-
maades või kogu Euroopas.

"Eesti Brüsseli jahindus-
raamistkku hästi ei sobi, just 
suurkiskjate poolest," ütles 
Marko Vinni. "Mujal on asur-
konnad väljasureminise piiril, 

aga meil on populatsioon suur," 
viitas ta nii karule, hundile kui 
viimastel aastatel hästi taastu-
nud ilvesele. 

Septembris vahendas Eesti 
jahimeeste selts uudist, et Eu-
roopa Komisjon tunneb muret 
huntide tekitatud kahju pärast 
Euroopa Liidu eri osades ning 
alustab hundipopulatsiooni ja 
selle mõjude uuringut, kutsu-
des kohalikke kogukondi, tead-
lasi ja kõiki huvitatud osapooli 
esitama ajakohaseid andmeid 
hundipopulatsioonide ja nende 
mõjude kohta.

Narva-Jõesuust pärit dirigent 
ja endine balletitantsija Maria 
Seletskaja saab Inglise rah-
vusballeti uueks muusikali-
seks juhiks, kelle töö on hoolit-
seda maailma ühe tuntuma 
balletikollektiivi loomingulise 
tegevuse ja muusikalise tase-
me eest. 

"Inglise rahvusballeti muu-
sikalise juhi ametikoht märgib 
minule mu karjääri uue põne-
va peatüki algust, mis tekitab 
minus väga suurt elevust. Ma 
ootan huviga koos Inglise rah-
vusballeti loomingulise juhi 
Aaron S. Watkiniga töötamist 

ning oma muusikaarmastuse 
jagamist Inglise rahvusballe-
ti muusikute, tantsijate ning 
mõistagi publikuga," kommen-
teeris Seletskaja.

Praegu 39aastane Selets-
kaja alustas õpinguid Tallin-
na balletikoolis 9aastaselt pä-
rast algkooli lõpetamist Nar-
va-Jõesuus. Üks tema esime-
si õpetajaid Tiiu Randviir on 
Põhjarannikule meenutanud, 
et Maria oli "väga igavate hin-
netega õpilane". "Tal olid va-
hetpidamata ainult viied," mui-
gas Randviir. 

Seletskaja lõpetas 2002. 

aastal Tallinna balletikooli 
ning õppis seejärel Vagano-
va-Prix' stipendiaadina Peter-
buris Vaganova-nimelise bal-
letiakadeemia kvalifikatsioo-
ni tõstmise klassis. 2006. aas-
tal lõpetas ta Tallinna ülikoo-
li koreograafia erialal. 2011.-
2012. aastal õppis ta Ameerika 
Ühendriikides Bostonis Berk-
lee muusikakolledžis muusika-
teooriat, harmooniat ja orkest-
ratsiooni.

Aastatel 2003-2005 oli Se-
letskaja rahvusooperi Estonia 
balletiartist. 2005.-2009. aas-
tani töötas ta Saksamaal Ber-

liini riigiballetis esialgu rüh-
matantsijana, hiljem solistina, 
tantsides seal Vladimir Malah-
hovi, Patrice Barti ja teiste la-
vastustes. 2009.-2010. aastani 
oli Seletskaja Šveitsis Züric-
hi balleti esisolist, 2011. aastal 
aga asus tööle Belgias Antwer-
penis Flandria kuningliku bal-
leti esisolistina.

Seletskaja lavakarjäär kes-
tis 15 aastat. 2020. aastal asus 
ta õppima Eesti muusika- ja 
teatriakadeemias orkestridiri-
geerimise magistriõppes pro-
fessor Arvo Volmeri juhenda-
misel. (PR) Maria Seletskaja. ALEKSANDR KOZULIN

Narva-Jõesuust pärit Maria Seletskajast saab  
Inglise rahvusballeti muusikaline juht


